
Jegyzıkönyv 
 
Készült Fonó Önkormányzat Képviselı-testületének 2009. december 1-jén tartott 
közmeghallgatásáról.  
 
Jelen vannak: Kovács Gyula –polgármester 
                       Vörös Lajos-alpolgármester 
                       Huber Zoltán 
                       Pál József Ernıné 
                       Nyerges Péter 
                       Szála Béla-képviselık 
                       Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyzı 
 
Taszári Rendırörs részérıl: Kiss Botond – rendırörs parancsnoka 
                                             Sipos Gábor 
 
Lakosság részérıl: 22 fı 
 

- Kovács Gyula-polgármester köszönti a megjelenteket. Megállapítja, hogy a testület 
határozatképes,mivel 6 fıbıl 6 fı képviselı jelen van. Ismerteti a napirendi pontot.  

 
Napirend:  
Az önkormányzat 2009. évi tevékenységérıl, gazdálkodásáról  
 

- Kovács Gyula-polgármester köszönti a testületi tagokat elmondja, hogy minden évben 
kötelezı a közmeghallgatás megtartása, amit a mellékelt beszámoló alapján megtart.  
Felkéri a Rendırs Parancsnokát, hogy tartsa meg a beszámolóját, amit a képviselı-
testület már elızıleg elfogadott.  

 
- Kiss Botond – rendırörs parancsnoka köszönti a megjelenteket. Megtartja a 

beszámolóját.  
 

- Kovács Gyula-polgármester kéri a jelenlévıket, hogy tegyék fel kérdéseiket, mondják 
el véleményüket.  

 
1. Hozzászóló: (nyugdíjas klub vezetıje) 

 
- Elmondja, hogy ı nem törzslakos Fonóban, de úgy gondolja, hogy több mindenben 

tenni kíván a faluért. A buszmegálló ügyében aláírást győjtött, mert úgy gondolták, 
hogy a falu közepén lévı tégla buszmegállót ne bontsák el, és cseréljék ki a jelenlegi 
mőanyagokra, ahová befúj a szél, beesik az esı, huzatosak. A képviselı-testületet is a 
lakosság választotta, miért nem győjtöttek ık aláírás ez ügyben? 

 
2. Hozzászóló:  
 
- Elmondja, hogy a Kossuth utcában elkészült  a járda, de a szemétszállító továbbra sem 

tud megfordulni, mikor lesz ez megcsinálva? Miért nem ürítik ki a 2 db 60 literes 
kukáját? 
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- Vörös Lajos-alpolgármester köszönti a jelenlévıket. Mint polgárırség vezetıje 
elmondja, hogy a faluban 9 fı polgárır van jelen. Köszöni az ırsparancsnok 
dicséretét. A jövıben is a falu érdekében kívánnak dolgozni, hogy megvédjék a 
falujukat.  

 
3. Hozzászóló:  

 
- A lomtalanítással kapcsolatban elmondja, hogy késın volt kiírva, miért csütörtökön 

írják ki azt, hogy pénteken lesz? A hirdetıtábla is párás volt nem lehetett látni.  
 

- Kovács Gyula-polgármester kint volt a táblán a hirdetmény, sajnos az üveg tényleg 
párás volt. A polgárırségnek megköszöni a munkájukat, úgy gondolja, hogy több 
polgárır is kellene. A KVG-nek ki van alakítva a fordulóhoz a hely, ez csak ügyesség 
kérdése, hogy meg tud-e fordulni, vagy nem. A kukákkal kapcsolatban nem megfelelı 
edény volt kitéve.  Az aláírásgyőjtéssel kapcsolatban elmondja, hogy véleménye 
szerint azok írták alá ezt, akik nem is utaznak busszal. Mint polgármester szégyelli, 
hogy a faluközpontban ilyen buszmegállót meg kellett hagyni.  

 
4. Hozzászóló:  
 
- Megkérdezi, hogy várhatóan mikor lesz szennyvíz-közmő a faluban? Úgy gondolja, 

hogy nagyobb buszmegálló kellene és akkor nem lenne huzatos. Lesz-e a faluban újra 
Hírhordó újság?  

 
- Kovács Gyula – polgármester - elmondja, hogy mostanában nem lesz szennyvíz. A 

buszmegállóhoz annyit kíván mondani, hogy a kultúrház elé egy nagyobbat szeretett 
volna rendelni. Ha valaki felvállalja akkor lehet, Akik eddig szerkesztették, azok most 
nem érnek rá, sajnos nincs aki összefogja ezt. Ha lesz rá jelentkezı, akkor megoldható.  

 
- Nyerges Péter- a fıszerkesztıséget vállalja, de másra sajnos nincs ideje.  

 
5. Hozzászóló: 

 
- Elmondja, hogy többször elıfordult, hogy idegen rendszámú – nem Fonói – kocsik 

többször az utcában száguldoznak, Kossuth utcában, mit lehetne velük tenni?  
 

- Kiss Botond – rendırörs parancsnoka: ilyenkor a rendszámot meg kell adni, esetleg a 
típust is. Egyébként pedig Fonóban is van traffipax legalább havonta. 
Bőnmegelızéssel kapcsolatban egy szórólapot fognak készíteni, ami felhívja a 
lakosság figyelmét, hogy hogyan szőrje ki a besurranókat.  

 
- Kovács Gyula-polgármester felhívja a lakosság figyelmét a szemét égetéssel 

kapcsolatban, hogy a megadott napokon végezzék ezt a tevékenységet. Kéri a 
lakosságot továbbá, ha tud a faluban, külterületen szabadon lévı kutakról, amelyek 
nincsenek lefedve, akkor azt jelezzék  felé, mert ezeket be kell fedni. Minden 
erdırésznek van gazdája, ha ott van a kút, akkor azoknak kell intézkedni errıl. 
Tájékoztatja még a lakosságot arról, hogy a falugazdász most már nem jár a faluban, 
ha valakinek intézni valója van vele, akkor azt idıben kell jelezni. Tájékoztatja 
továbbá a jelenlévıket, hogy a Körjegyzıség ügyfélfogadása is változik, ezentúl csak 
a csütörtöki nap délelıtt lesz Fonóban helyben ügyintézés.  
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- Más hozzászólás nincs, megköszöni a részvételt és a közmeghallgatást bezárja.  

 
K.m.f. 

 
 
Kovács Gyula                                                                Patakiné Kercsó Szilvia 
Polgármester                                                                   körjegyzı  
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Közmeghallgatás 
Beszámoló az önkormányzat tevékenységérıl, gazdálkodásáról 

 
Tisztelt Lakosság! 
 
Az alábbiakban tájékoztatom a lakosságot, a község gazdasági helyzetérıl, az önkormányzat 
tevékenységérıl.  
 
Az önkormányzat minden évben szőkös költségvetésbıl dolgozik 57.461 e Ft-ból, a jó gazda 
gondosságában gazdálkodott az idén is ebbıl a pénzbıl és tavaly is, mivel több mint 8 millió 
forint pénzmaradvánnyal zártuk az évet.  
A legfontosabb bevételeinek: helyi adókból 700 e Ft, gépjármőadóból 5000 e Ft bevétel, ahol 
jelentıs tételt jelent az új vállalkozó megjelenése. Iparőzési adó 2500 e Ft, pótlék, bírság 
bevételbıl kb. 500 e Ft. A SZJA- 15 millió, egyéb bevételnek 100 e Ft-tal számoltunk.  
Állami támogatások közel 10 millió, ebbıl falugondnoki szolgálatra 2200 e Ft jut.  
Átvett pénzeszközök – 7 millió forint, mozgókönyvtárra, 600 e Ft, közkincs támogatás- 
Mővelıdési Ház korábbi felújítására – 350 e Ft.  
Mőködésképtelen önkormányzatok támogatására: 3 millió forintot kaptunk. Koncessziós díjra 
900 e Ft-ot terveztünk. Hitel felvételre közel 8 millió forintot számoltunk, de erre nem került 
sor a takarékos gazdálkodás miatt. Elızı évi pénzmaradványunk: 8700 e Ft, amelybıl 8 millió 
forint értékpapírban van.  
 
Kiadásaink közül községgazdálkodásnál a parkosítás, szemétszállítás közel 1800 E ft, 
közvilágítás várhatóan 500 e Ft,  köztemetıre 300 e Ft. Igazgatásra – polgármester, 
képviselık- 2900 e Ft + járulékok. Mővelıdési Ház, könyvtár kiadásai: 2000 e Ft . Segélyekre 
9,5 millió ft. Falugondnoki szolgálatra: 2,8 millió forint. 
Átadott pénzeszközök: Iskola,óvodára: 2600 e ft, körjegyzıségre: 3900 e Ft, Esély Szociális: 
65 e Ft. Egyéb társulásokra, kötelezı feladatokra: 1600 e Ft.  
 
Hiteltörlesztés az idei évben egyik hitel lejárt 927 e Ft, éves szinten további 251 e Ft-os hitel 
marad még.  
 
Fejlesztésekre 13700 e Ft-ot terveztünk, ami megvalósult Kossuth utcai járda, buszmegállók, 
sportpálya.  
 
Sajnos Fonó egy elöregedett falu, ezért is gondolták a sportpálya felújítását, hogy ezzel is ide 
vonzzák a fiatalokat, amely lehet színpad is, szabadidıközpont is. 
 
Sajnálja, hogy csak a 3 buszmegállót tudta kicserélni, a falu középpontjában nem,mivel egy 
aláírásgyőjtés ezt megakadályozta.  
 
Az év elején a testület takarítói állást is hirdetett többször, amely sikertelen volt, de most 
Munkaügyi Központ támogatásával ezt a feladatot is sikerült gazdaságosan megoldani.  
 
A községben a polgárırség jól mőködik.  
Van könyvtár, számítógépes terem is a fiataloknak. 
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A rendezvények jól sikerültek, volt szalonnasütés, nyugdíjasok kirándulása Fonyódligetre is 
jól sikerült. Sajnálja, hogy a gyermeknapi kirándulás Pécsre nem volt jó, mert csak a szülık 
egyedül a gyerekeket nem engedték el.  
 
Fonóban az összes út, járda szilárd burkolatú. Felhívja a figyelmet, hogy ezeket télen nem kell 
sózni, mert tönkre mennek.  
 
A szolgálati lakás is kiürült, sajnos nagyon lelakott állapotban vette át az önkormányzat, fel 
kell újítani az épületet, és tartalommal kell feltölteni.  
 
A jelenlegi Kultúrházba is tartalmat kellene vinni,a fiatalságot mozgósítani kell.  
 
A szelektív hulladékgyőjtı edényekkel több gond is volt, ezért átmenetileg szünetelteti ıket.  
 
Készültek hirdetıtáblák, amelyeken kulturáltan lehet a különbözı hirdetményeket kitenni.  
 
Tavaly októbertıl a faluban új orvos van.  
 
Ötleteket vár a jövıre nézve.  
 
A következı évre a ravatalozót kell még felújítani és a vízminıség javítása van még vissza. 
 
A képviselı-testület is megtartotta a kötelezı 6 ülést, a szükséges rendeleteket megalkotta.  
 
Megköszöni mindenkinek a  munkáját.  
 
Fonó, 2009. 12.1. 

 
 

Kovács Gyula 
Polgármester    


